
Motion till riksdagen 
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av Sven-Olof Petersson (c) 

Järnvägen Karlskrona/Kalmar-Alvesta-Göteborg 

En vtil utbyggd infra�truktur är en av dc viktigaste faktorerna för att åstad

komma en langsiktig. po. itiv regional utveckling. Arbetet med att förbättra 

kommunikationerna är ock�a ett prioriterat omrade inom det arbete som be

driv� i Blåinge liin för att utveckla och förstärka länet. 

Genom förbättrade kommunikationer skapa� möjligheter till bättre �am

verkan mellan olika kommuner. utökade möjligheter till företagskontakter 

och �törre möjligheter att nå olika arbetsmarknader. Det f<tktum att Ble

kinge nu fatt en egen högskola liksom Kustbcv<tkningsvcrket och Bovcrket 

lokali�erat till Karlskrona understryker ytterligare behovet av bl a en väl fun

gerande kollektivtrafik. 

En av dc jiirnvtigar �om har stor betydelse för länets framtida utveckling 

iir den �.k. kust-till-kustbanan. 

Kust-till-ku�tbanan är inte bara en viktig förbindcbelänk mellan Sydo. I

sverige od1 västku�tt:n. Den �ir också en viktig länk ut i det övriga järnvägs

n�itet. inte min�t genom an�lutningarna i Alvesta. Borås. Yärnamo och 

Karbkrona. För Sydo�tsverigc fyller banan även en viktig funktion för kon

takterna med dc tre ydostläm:n. Blekinge. Kalmar och Kronoberg. Detta 

gäl kr da inte min�t kontakterna mellan deras residen�städer. Banan är ocba 

en viktig del av landets godstransporbystem. 

Ku�t-till-kustbanan gar genom sex liin och �exton kommuner. Totalt bor 

närmare en miljon människor i dessa kommuner. Detta faktum visar att det 

finn� ett �tort utrymme för en ökning av andelen järnvägsresenärer. 

Ett matt pa en järnväg tekniska standard är den genom�nittliga körhastig

heten. Banan pas�erar pa �in väg från kust till ku�t starkt varierande terräng

avsnitt och diirmecl varit:rar den genomsnittliga hastigheten för olika av�nitt. 

En del av banan inom Blekinge län. sträckan llolmsjö-Karlskrona. tillhör 

en av de �ii m re. Dit nu planer finns att på försök på nytt låta tåget stanna i 

Holm�jö �a är det ytterst angeläget att denna handel får en kraftig upprust

ning. Av�ikten med detta för�ök är bl. a. att underlätta pendiandet för arbets

resor o. dyl. mellan den norra delen av Karlskrona och Emmabod<t. Skall dä 

järnviigen vara ett fullgott alternativ krävs det att restiden är konkurrens

kraftig gentemot i första hand per�onbilstrafik. Ett ökat resande med järnvä

gen �kul k dc��utom innebära att belastningen på landsvägarn<t skulle kunna 

min,ka med po�itiva cfkkter för �åväl trafihäkerhet som miljö. 

Det ii r viktigt att antalet t<'lg med direktvagnar fran och till Karlskrona mot 9 



Göteborg och Stockholm ökar. F. n. är det endast en tur per dag som erbju

der denna möjlighet. Att som nu. i majoriteten av fallen. tvingas till tågbyte 

är orimligt. Dagens re enärcr har behov av att färdas bekvämt och direkt

vagnar är da ett viktigt krav' Dc vagnar som nu trafikerar banan. s. k. Y: l 

or. mast e diirför omgaende ersiittas. Detta är också viktigt ur miljö�ynpunkt. 

Emedan banan är elektrifierad skall självklart detta utnyttjas. De nuvarande 

dieseldrivna motorvagnarna bidrar till att öka belastningen på miljön. 

Hemställan 

Mecl hänvisning till det ;mförcla hemställs 

att riksdagen som �in mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförts om behovet av bättre järnvägstransporter på järnvägslin

jen Karlskrona/Kalmar-Aivc�ta-Göteborg. 

Stockholm den 22 januari 11)1)0 

Sven-Olof Petersson (c) 
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